

Title (en)

Process for coating metallic substrates with plastic materials and metal-plastic complexes thus obtained.

Title (de)

Überzugsverfahren für Metallsubstrate mittels Kunststoffen und auf diese Weise erhaltene Metallkunststoffkomplexe.

Title (fr)

Procédé pour l'enduction de substrats métalliques à l'aide de matières plastiques et complexes métal-plastique ainsi obtenus.

Publication

EP 0059136 A2 19820901 (FR)

Application

EP 82400214 A 19820205

Priority

FR 8103528 A 19810223

Abstract (en)

1. Process for coating a metal substrate, particularly to produce an anticorrosion covering, according to which a primary layer and at least one layer of plastic are applied to the said substrate, the primary layer comprising a resin chosen from epoxyphenolic resins, mixtures of epoxy resins and phenolic resins and combinations of the said resins and mixtures of resins, while the last layer of plastic material is a layer of polyamide, after which the whole is heated until the outer layer of polyamide melts, the said process being characterised in that the said polyamide is applied continuously in the form of a suspension, in an organic liquid phase, of polyamide powder the particle size of which is below 40 microns, the thickness of the outer layer of polyamide being between 20 and 50 microns, the process being carried out continuously and in a single step.

Abstract (fr)

Le procédé comprend les étapes suivantes: - enduction du métal par un primaire - séchage et réticulation de ce primaire - enduction par une suspension de poudre fine polyamidique dans une phase organique - séchage des constituants de la phase et fusion de la poudre fine pour former une couche continue. Le primaire contient une résine époxyphénolique ou une résine époxy associée à une résine phénolique, ces deux résines étant additionnées d'un ou plusieurs composés appartenant au groupe suivant: - polyesters linéaires thermoplastiques - isocyanates aromatiques ou aliphatiques bloqués - un ou plusieurs sels minéraux inhibiteurs de corrosion. La suspension est constituée d'une poudre fine de polyamide (granulométrie inférieure à 40 µ) dispersée dans une phase liquide organique.

IPC 1-7

B05D 7/14; B05D 1/38

IPC 8 full level

B05D 1/38 (2006.01); **B05D 7/14** (2006.01); **B05D 7/16** (2006.01); **B05D 7/24** (2006.01); **B32B 15/04** (2006.01); **B32B 15/08** (2006.01);
B32B 15/088 (2006.01); **B32B 15/092** (2006.01)

CPC (source: EP)

B05D 7/536 (2013.01); **B05D 2202/00** (2013.01); **B05D 2252/02** (2013.01); **B05D 2252/10** (2013.01); **B05D 2451/00** (2013.01);
B05D 2504/00 (2013.01); **B05D 2505/00** (2013.01)

Citation (applicant)

FR 2075916 A1 19711015 - BRITISH ALUMINIUM CO LTD

Cited by

EP1070553A1; EP0411690A1; US5229214A; EP2769775A4; WO2009149143A1

Designated contracting state (EPC)

BE CH DE GB IT NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0059136 A2 19820901; EP 0059136 A3 19821006; EP 0059136 B1 19850918; CA 1179558 A 19841218; DE 3266260 D1 19851024;
FR 2500371 A1 19820827; FR 2500371 B1 19830603; JP H0230308 B2 19900705; JP S57156070 A 19820927

DOCDB simple family (application)

EP 82400214 A 19820205; CA 396539 A 19820218; DE 3266260 T 19820205; FR 8103528 A 19810223; JP 2689982 A 19820223